
Motion – Investeringar och förvaltning av solceller 
 

I dokumentet Strategi för ett fossilfritt 2030, beslutad av KF 2021-06-16 §86, beskrivs målet 

att till 2030 ska 5% av kommunens elbehov täckas med elproduktion från egna solceller.  

Investeringar i solenergi är inte med i den föreslagna investeringsplanen 2024-2026 då de 

inte ryms inom befintlig ram.  

Förutom finansieringen i sig finns anledning att se över hur dessa investeringar hanteras i 

MRP och hur anläggningarna förvaltas. 

Solcellsanläggningar upphandlas idag ofta som option, dvs de kan bli av om de ryms inom 

tilldelad budget. Detta innebär att anläggningar med lägst pay-off tid inte blir av de inte 

ryms inom satt budget. 

Solcellsanläggningarna som finns idag i kommunal ägo är som regel placerade på en 

byggnad och ses som en del  av denna byggnad. Detta innebär att den förhyrande 

nämnden får en högre hyra (vilket kan få följdeffekter) medan de inte tillgodoräknar sig 

hela nyttan av anläggningen. 

Alternativa lösningar skulle kunna vara för finansieringen att det avsätts en separat budget 

för investeringar i solceller (nya och befintliga byggnader, solcellsparker). För förvaltningen 

skulle alla solcellsanläggningar kunna ses som separata anläggningar som alla hyrs av 

samma nämnd. Men det finns säkert andra och bättre alternativ. 

Möjligen skulle detta tillvägagångssätt också kunna tillämpas om en privat aktör vill göra ett 

avtal om att placera solceller på ett kommunalt tak. 

 

 

Med stöd av ovanstående resonemang yrkas: 

-att alternativa lösningar för finansiering och förvaltning av kommunala 

solcellsanläggningar ska utredas. 

 

 

Tor Wendel (M)       

 

 


